
 
                                                                                                                    27.10.2017 

                

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 
 

1. Er Naalakkersuisut enige i når alkoholisme, stofmisbrug eller ludomani er vurderet 
som en sygdom? 

2. Såfremt Naalakkersuisut ikke er enige i ovenstående hvilke andre tiltag end 
INUUNERITTA har man da planlagt? 

 (Medlem af Inatsisartut, Laura Táunâjik Siumut) 
 

 
Begrundelse: 
 
Det er besluttet, at misbrugere af alkohol, euforiserende stoffer og ludomaner skal til at få tilbudt 
gratis behandling. 
 
Borgere der gerne vil i behandling, har svært ved at få det offentlige til at betale for deres 
behandling, idet der til afslaget lægges til grund, at det at være misbruger ikke er en sygdom. 
 
En konsekvens heraf er, at der ikke kan udbetales taktsmæssig hjælp i den periode hvor 
behandlingen står på og hvor der ikke arbejdes. Som en følge heraf kan man så heller ikke følge 
med til at betale regningerne. 
 
Der bør derfor arbejdes ihærdigt med, at få løst disse problemer således, at de misbrugere der 
ønsker, at komme i behandling ikke får pengeproblemer. 
 
Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares inden for 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 

 

 
 


